
Na rozdíl od České, do Bruselské zadnice
vlezlé vládě, Maďarsko tvrdě odmítlo globální
daň: “NEPŘISTOUPÍME NA NIC, CO BY
OMEZOVALO NÁRODNÍ SUVERENITU!”
- CZ24 News | 28. dubna 2021

MAĎARSKO: Zatímco Česko slovy ministryně financí Aleny Schillerové (za ANO) nic nenamítá k
zavedení globální daně, Maďarsko se nehodlá podřídit návrhu, který by zatížil lokální podnikání a
ohrozil finanční suverenitu země. K návrhu takzvané globální daně pro nadnárodní firmy, s nímž
přišel americký prezident Joe Biden, to řekl maďarský státní tajemník pro daně Norbert Izer. Dodal,
že tento návrh může naprosto zpomalit rozvoj jednotlivých zemí.

„Maďarsko nepřipustí žádný návrh, který by místním podnikatelům ztížil život nebo by snížil finanční
suverenitu státu,“ řekl Izer deníku Magyar Nemzet s tím, že globální daň pro nadnárodní firmy je
nepřípustným útokem na suverenitu národních států. „Jde o evidentní snahu zvrátit progres u zemí,
které si daly velkou práci se snižováním daní,“ dodal státní tajemník.

Podle Izera nabraly snahy o koordinaci globální daňových pravidel úplně nový směr. Uvedl, že
Maďarsko se snaží držet daně na nejnižší možné úrovni. „Máme devíti procentní daně pro korporace,
což je nejmenší hladina v Evropské unii. A pouze Evropská unie, nikoliv OECD (Organizace
pro hospodářskou spolupráci a rozvoj), má v pravomoci rozhodnout, co se bude dít ve státech EU,“
dodal Izer.

Schillerová návrh vítá
Česká ministryně financí Alena Schillerová (za ANO) záměr amerického prezidenta Bidena zdanit
globální firmy na rozdíl od Izera podporuje, chce ale znát parametry tohoto návrhu. Řekla to při
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sněmovních interpelacích v odpovědi na dotaz pirátského poslance Martina Jiránka. Ministryně
poukázala na to, že daň z příjmu, tedy i korporátní daň, vždy byla a je národní politickou otázkou.
Bude to určitý zásah do národní politické suverenity, připustila.

Schillerová řekla, že k možnému zásahu do národní suverenity bude velmi ostražitá. Je ale nutné
znát přesně detaily návrhu. „Já chci zdanit globální giganty,“ ujistila. Vidí tam řadu nespravedlností.
„Myšlenku zdanění globálních firem podstatně podporuji, chci ale vidět přesné její podmínky,“ řekla.
Připomněla, že návrh byl poprvé oficiálně představen minulý týden.

„Nám tato myšlenka amerického prezidenta v oblasti boje proti daňovým rájům dává celkem smysl
a vidíme tam víc pozitiv než negativ,“ řekl Pirát Jiránek. Pro Česko by to podle něj znamenalo přínos
asi deset miliard korun ročně.

Návrh je konstruktivní, zní z Rakouska
Ministři financí Francie a Německa návrh Spojených států rovněž podporují. Řekli to v rozhovoru
na serveru Zeit Online. Proti návrhu, který představila ministryně financí USA Janet Yellenová,
přitom nemá výhrady ani Rakousko. „Já osobně nemám proti návrhu Spojených států nic,“ řekl
německý ministr Olaf Scholz. „Jestliže to bude výsledek jednání, budeme i my souhlasit,“ doplnil ho
francouzský ministr Bruno Le Maire.

Rakouský protějšek Gernot Blümel řekl, že návrh Washingtonu považuje za konstruktivní. „Tato
daňová poctivost se musí především vztahovat i na digitální a analogové podnikatelské modely,“ řekl.
Doufá přitom, že dohody se dosáhne rychle. Rakousko má teď firemní daň stanovenou na 25 procent.

Scholz a Le Maire se spolu chtějí bavit rovněž o využití peněz z fondu obnovy. Na něm se Evropská
unie dohodla loni ve snaze podpořit své ekonomiky, aby se rychleji zotavily z dopadů pandemie.

 

Zdroj: https://echo24.cz/


